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Poděkování 
Junákům ze střediska "Svatý Jiří", 99. oddíl světlušek a vlčat z Ostravy-Svinova, Nad 

Porůbkou.  

Starosta a Rada obce Děhylov vyjadřuje poděkování členům 99. oddílu organizace Junák 

a jejich vedoucí, slečně Haně Spáčilové, z Ostravy-Svinova za příkladnou, dobrovolnou 

pomoc při čištění a sběru odpadků v okolí rybníka "Štěpán", který je chráněnou přírodní 

lokalitou na katastru naší obce. Celkem 13 Junáků tohoto oddílu sbíralo v květnu t.r. celé 

dopoledne odpadky, které zanechali turisté a rybáři v krásném přírodním místě naší vlasti. 

Svojí účastí a prací tak přispěli ke zlepšení životního prostředí a osobně odcházeli s dobrým 

pocitem, že vykonali něco pro přírodu v hojně navštěvované oblasti naší obce. 

Rada obce na svém červencovém zasedání rozhodla věnovat z rozpočtu obce Děhylov 

příspěvek na činnost těchto Junáků a to formou daru 1000,- Kč, jako odměnu jejich 

aktivity.Příspěvek bude zaslán na adresu oddílové vedoucí s přáním další spolupráce Junáka 

a Obce při ochraně přírody a krajiny. 

Jistě všichni občané Děhylova souhlasí s názorem Rady obce, že tyto Junáky u nás vždy 

vítáme při jejich zájmové, rekreační a jiné činnosti. Připojujeme foto z jejich akce v 5/2002. 

Starosta 

  

 
  

Zprávy a informace 
Vážení spoluobčané, dovoluji si Vás seznámit s aktuálními informacemi o činnosti Rady 

a Zastupitelstva obce Děhylov za první polovinu roku 2002. 

A/ Akce v první polovině roku 2002. 

Byly dokončeny tyto investice, stavby a údržba staveb, příprava staveb, spol. akce. 

1/ Zalesňování a pěstební činnost v obecním lese. Náklady cca 114 tisíc Kč. 

2/ Dokončení terén. úprav a výsadby stromů v areálu u požární nádrže. Náklady 110 tisíc Kč. 

3/ MŠ-celková opravy venkovního schodiště. Náklady 55 tisíc Kč. 

4/ ZŠ-vybavení tříd a šatny dětí novým nábytkem. Náklady 135 tisíc Kč - zřízení počítačové 

učebny, nábytek, stav. úpravy, zabezpečení. Náklady cca 35 tisíc Kč. 

5/ Zpracování projektu kanalizace-hlavní řád před ČOV, ul. Ke koupališti. Náklad 38 tis. Kč. 

6/ Nákup techniky pro údržbu zeleně a čištění komunikací. Náklad 56 tis. Kč. 

7/ Dopravní značení na míst. komunikaci Ke koupališti. Náklad 30 tisíc Kč. 

8/ ZŠ Tyršova, Hlučín, oprava školy. Náklad 96 tisíc Kč. 

9/ Kolaudace kanalizace a vodovodu v ulici Nová a Ke koupališti. Oprava a připojení stáv. 

obecní kanalizace. Náklad 80 tis. Kč. 

1O/ Příprava a zajištění voleb do Parlamentu ČR. 

B/ Akce připravované pro druhou polovinu roku 2002. 

Budou dokončeny, nebo započaty s dokončením v roce 2003. 

1/ STL plynovod - Postranní ulice, dokončení stavby 15.9.2002. Náklady 200 tisíc Kč. 

Zahájení stavby 15.8.2002. 

2/ Místní komunikace Starý kopec, výkup pozemků a zahájení stavby kanalizace. Náklad 

600 tisíc Kč. 

3/ Oprava povrchu MK za OÚ. Náklad 120 tisíc Kč. 

4/ MŠ a ZŠ Děhylov-malování. Náklad cca 25 tisíc Kč. 

5/ Nákup počítačového a kanc. vybavení OÚ. Náklad 30 tis. Kč. 

6/ Příprava výstavby kulturního domu-viz *) Komentář. 

7/ Příprava a zajištění voleb do Zastupitelstva obce, listopad 2002. 



Komentář k bodu B6 - kulturní dům.*) 
a) Současný stav 

Dne 15.7.2002 obdržela obec "územní rozhodnutí" ke stavbě z Měst. úřadu v Hlučíně, tj. po 

roce od podání žádosti, která se uskutečnila 27.7.2001. Po uplynutí 1 roku bylo rozhodnuto 

odborem výstavby v Hlučíně o námitkách dotčené strany k projektu předloženému obcí 

Děhylov./F.Sakura/. V případě, že nedojde k odvolání proti tomuto rozhodnutí, bude možno 

zahájit práce na dokumentaci pro stavební řízení a po vydání stav. povolení provést výběr 

dodavatele stavby. 

b) Výhled. 

Zahájit stavbu na jaře roku 2003. Za předpokladu, že vydané územní rozhodnutí z července 

2002 nabude platnosti do září 2002. 

Starosta 

 
 

Jen tak okraj........ 
Když si tak shrnu a roztřídím názory a připomínky občanů, ktré jsem například od vydání 

minulého Zpravodaje slyšel a které se týkaly života obce a občanů, a pokud pominu náměty 

a připomínky k různým investičním akcím a obci, opravám, vylepšením nebo kritice činnosti 

a práce obce, zastupitelstva rady, a tak dále...... tak asi nejvíce připomínek, postesknutí, 

neoficiálních malých vylití duše, které slýchám, se týká vztahů mezi námi, mezi občany. 

Jedná se o drobná, snad postesknutí, která občanka nebo občan nechce řešit oficiálně stížností 

na obci, protože je hodnotí jako věci malé, drobné nebo protože se obává, že řešením na obci 

z malé věci udělá věc velkou, která povede k výraznému zhoršení vztahů se sousedy 

a podobně. 

Ta věta začíná třeba asi: "Víš, mi by to ani nevadilo, ale......" nebo: "Víš, to není stížnost 

ale........". 

Ale je dobré tyto věci si mezi sebou říci, protože každý jsme jiný, každý máme o životě trošku 

jiné představy, moc práce, málo času, ale žijeme podle sebe. Jde asi jen o trošku pochopení 

a respektu ze strany jedné a tolerance ze strany druhé. A domluvit se. Tedy pokud se chceme 

domluvit. 

Takže jen tak namátkou pár příkladů, co jsem asi tak vyslechl: 

- Pořád se opakuje připomínka na volně pobíhající psy několika místních občanů. 

- Pořád se opakují stížnosti na parkování aut na chodnících 

- Přerůstání plevele na některých parcelách a jeho šíření k sousedům 

- Přerůstání větví např. ovocných stromů k sousedům 

-Nepořádek, skladování hyzdících věcí, šrotu, třeba i ve výhledu sousedovi z oken 

- Pálení plastů, pneumatik, vyjetých olejů 

- Sekání trávy sekačkou večer u plotu, když někdo hned vedle griluje 

- ... a nesmírně ostrá reakce grilujícího 

- Hluk v obci. Tady trochu obšírněji, toho bylo více. Asi před dvěma léty jsme v tomto 

Zpravodaji vydali výzvu, která vzešla z připomínek občanů na jednání obecního zastupitelstva 

a sice o snížení úrovně hluku alespoň v neděli. Skoro všichni jsme stavěli domy, opravovali 

atd., o tomto hluku teď nepíšu, ale kdyby to šlo, možná sekat trávu, řezat dřevo a podobně, 

pokud bychom stihli přes týden nebo v sobotu? Zaměstnání, samozřejmě, to někomu třeba 

neumožní, pak co se dá dělat, to každý pochopí, ale kdo má možnost, zkusit omezit hluk 

v neděli, to bychom snad mohli. 

A dále, každodenní hlasitá reprodukovaná hudba od sousedů. Víme přece, že vždy je možné 

nastavení úrovně hlasitosti nebo natočení reproduktorů tak, aby neobtěžovalo nejbližší 

sousedy. 

- a další a další si přidejte podle sebe a svých zkušeností 



Jedná se o věci a vztahy, které sami občané hodnotí jako malé, malicherné, zbytečné, nicméně 

život třeba i každodenně otravující. Je těžké na jedné straně říci způsobem, který bude 

správně pochopen, který neuráží a na druhé straně přijmout jako připomínku, která nemá 

záměr omezovat nebo sekýrovat. 

Tak jsem si řekl, že to sepíšu tak nějak, jak jsem slyšel. Jsme jako vlastníci pozemků 

a nemovitostí snad dospělí a odpovědní lidé. Určitě je lepší se domluvit mezi sebou, respekt 

na jedné straně a tolerance na druhé. Asi nikdo nemá zájem o sousedské spory, přestupková 

řízení, stížnosti, soudy..... a tak dále, to všechno se v obci také vyskytuje a není to nic 

příjemného. A třeba to i vzniklo z maličkostí. 

Takže, co k tomu dále říct. Konec kázání. Zkusím začít u sebe. Beru si nůžky a jdu ostříhat 

ten zlatý déšť, co už zase od nás leze na chodník. Nikdo mi sice zatím nevynadal....... 

  
 


